
Stavia sa nový pavilón Ambrózie

Aj tento mesiac sa začal dôle-
žitým sviatkom: 1. jún sa v 
mnohých krajinách oslavuje 
ako Medzinárodný deň detí. 
Nie je úplne jasné, prečo majú 
deti svoj deň práve začiatkom 
júna, no je fakt, že nejde o tzv. 
komunistický sviatok, keďže, 
napríklad, v USA sa Deň detí 

oslavoval 1. júna už v roku 1925.
Prečo by sme naň nikdy nemali 
zabudnúť?
Jednu z odpovedí nájdeme v 
eseji slávneho maďarského spi-
sovateľa Bélu Hamvasa, v kto-
rej uvažuje nad tým, že dieťa 
je svojou neskazenosťou jedi-
ná bytosť, ktorá dokáže vniesť 

poriadok do chaotického sve-
ta. „Dieťa nie je obmedzené, 
nemá zásady, nevie o dobre, 
ani o zle, len sa smeje a hrá. 
Hra je najväčšie mystérium: 
je to neha ducha. Dieťa má 
srdce a nemá predsudky,“ 
píše Hamvas a dodáva, že 
sme Božie hračky, preto má k 

Bohu najbližšie ten, čo sa hrá.
Čoskoro sa skončí školský rok. 
Deti sa vyslobodia, a keď to 
zariadime šikovne, aj sa oslo-
bodia. Nechajme ich teda hrať 
sa a vychutnávať si život tak, 
ako to vedia len deti. 
Veď každý z nás je dieťaťom len 
raz.                             (la)

Moc detského bytia 
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Tieto noviny distribuuje spoločnosť D. A. CZVEDLER spol. s r. o. bezplatne 

Koncom mája sa začala výstav-
ba nového pavilónu Zariade-
nia pre seniorov Ambrózia. 
Inžinierske siete a základy boli 
vybudované už dávnejšie, teraz 
sú na rade murárske práce. 
V druhej etape prác sa osadia 
okná, urobí sa strecha, násled-
ne sa v závislosti od finančných 
možností vybudujú aj vnútorné 
siete. Samospráva vyčlenila na 
druhú etapu prác 300-tisíc eur 
(vrátane DPH), práce sa majú 

dokončiť v roku 2020. Kapacita 
jednoposchodovej budovy bude 
16 miest, bude v nej miestnosť 
pre personál a iné, zákonom 
predpísané obslužné priestory. 
Nový pavilón bude mať spo-
ločnú strechu s rekonštruova-
nou kaplnkou, teda objekt získa 
pôvodnú podobu. Pri príležitosti 
spustenia druhej etapy prác si 
stavbu pozreli aj primátor Csa-
ba Orosz a viceprimátor Gábor 
Veres.                     (la)
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O naše mesto sa zaujíma 
informačno-technologická 
spoločnosť

Začiatkom mája navštívili Šamorín zástupcovia talianskej 
informačno-technologickej spoločnosti Vetrya. Pozreli si 
priemyselný park, s vedením mesta rokovali o vytvore-
ní nových pracovných miest, ktoré sú určené najmä pre 
programátorov a vývojárov softvéru. Ďalšie pracovné 
stretnutie je naplánované na september.

Po šamorínskej návšteve pri-
mátor mesta Csaba Orosz 
a viceprimátor Gábor Veres 
v sprievode ekonomického 
diplomata zastupiteľského úra-
du Slovenska v Ríme Rudolfa 
Durdíka navštívili sídlo firmy 
Vetrya v talianskom Orviete, 
aby spoznali tamojšiu činnosť 
potenciálneho investora. Prijala 
ich zakladateľka a výkonná ria-
diteľka firmy Katia Sagrafena, 
ktorá potvrdila, že Vetrya má 
vážny záujem o usadenie sa 
v šamorínskom priemyselnom 
parku.

Popredná svetová firma
Talianska Vetrya patrí 
k popredným svetovým firmám 
podnikajúcim v oblasti infor-
mačných technológií, venuje sa 
aj výskumu a rozvoju najnovšej 
generácie prenosu údajov. Jej 
činnosť sa sústreďuje na tele-
komunikácie, médiá, mobilnú 
reklamu a zábavu a jej klientmi 

sú aj popredné nadnárodné fir-
my ako Mediaset, Rai, Telecom, 
Wind či Google. Firma získala 
viacero ocenení, za rozvojo-
vé projekty ju vyznamenali aj 
prezidenti USA a Talianska, 
v Taliansku viackrát dostala 
cenu Zamestnávateľ roka.

Návšteva v Orviete
Generálny riaditeľ firmy Vetrya 
zodpovedný za medzinárodné 
vzťahy a hlavný manažér pre 
Európu Matteo Montanari sa 
počas májovej návštevy stretol 
aj s podpredsedom vlády pre 
investície a informatizáciu 
Richardom Rašim, s vedúcim 
jeho úradu Patrikom Krauspem, 
generálnym riaditeľom sekcie 
pre informatizáciu verejnej správy 
Jaroslavom Kmeťom, s generálnym 
riaditeľom Slovenskej pošty Petrom  
Helexom, s predsedom Trnavského 
samosprávneho kraja Jozefom 
Viskupičom a vedúcim jeho 
kancelárie Petrom Markovičom, 

ako aj s vedúcou oddelenia 
zahraničných vzťahov VÚC 
Petronelou Ďurekovou. 9. 
mája primátor Csaba Orosz 
a viceprimátor Gábor Veres 
navštívili Orvieto, ležiace 120 
kilometrov od Ríma. Ako sme 
už spomínali, počas návštevy 
ich sprevádzal aj Rudolf Durdík. 
Vedenie mesta si pozrelo nielen 
sídlo firmy, ale nahliadlo aj do 
jej fungovania. „Firma Vetrya 
sídli v malebnom prostredí, 
je to akési mesto v meste. 
Firmu obklopuje vinohrad, je v 
nej škôlka, centrum ďalšieho 
vzdelávania, technické a 
výtvarné múzeum, knižnica, 
športoviská a ihriská. Centrum 
má 160 zamestnancov, 40 
percent z nich tvoria ženy. 
Firma schválila návrh vytvoriť 
svoju pobočku na Slovensku, 
no zatiaľ nevieme, akú veľkú 
investíciu v Šamoríne plánuje,“ 

povedal viceprimátor Gábor 
Veres.

Talianski hostia na Festivale 
Pomlé?
Primátor Csaba Orosz uvie-
dol, že firma nadviazala kon-
takt s vedením Šamorína pro-
stredníctvom Rudolfa Durdíka. 
„Zakladateľka a výkonná ria-
diteľka firmy nám potvrdila, že 
firma má veľký záujem usadiť 
sa na Slovensku. Podľa Katii 
Sagrafena je Šamorín vhodná 
lokalita na výstavbu ich tunajšej 
pobočky. Prijal nás aj primátor 
Orvieta Giuseppe Germani, kto-
rý šamorínsku delegáciu pozval 
na miestny gastronomický festi-
val, keďže vidí priestor na spolu-
prácu aj v tejto oblasti. My sme 
pozvanie opätovali a delegáciu 
Orvieta sme pozvali na augus-
tový Festival Pomlé,“ informoval 
naše noviny primátor.         (l, k)

Matteo Montanari, Csaba Orosz, Rudolf Durdik, Katia Sagrafena 
a Gábor Veres v sídle spoločnosti  Vetrya



3VEREJNÝ ŽIVOT

S najväčšou volebnou účasťou v doterajšej histórii prebehli 
25. mája voľby do Európskeho parlamentu, no Slovensko sa 
aj tak z hľadiska volebnej účasti (22,74 percent) umiestnilo 
na chvoste európskeho rebríčka. Víťazom volieb sa stal poli-
tický nováčik, koalícia Progresívne Slovensko ¬ Spolu, ktorá 
predbehla Smer o päť percent. Na treťom mieste skončila 
Kotlebova Ľudová strana Naše Slovensko, na ďalších prieč-
kach skončili KDH, SaS a OĽaNO. Strana maďarskej komunity 
získala 4,96 percent, k úspechu jej chýbalo 396 hlasov. Most 
získal vo voľbách len 2,6 percent hlasov. Maďari zo Slovenska 
tak v nasledujúcich piatich rokoch nebudú zastúpení v Európ-
skom parlamente.       (kl)

Šamorínčania hlasovali takto:

SMK 763 hlasov (28,61 %)

PS + Spolu 573 hlasov (21,48 %)

Most-Híd 401 hlasov (15,04 %)

SaS 209 hlasov (7,84 %)

Smer – SD 139 hlasov (5,21 %)

ĽSNS 114 hlasov (4,27 %)

OĽaNO 106 hlasov (3,97 %)

KDH 101 hlasov (3,79 %)

Sme rodina 66 hlasov (2,47 %)

SNS 48 hlasov (1,8 %)

Kresťanská únia 34 hlasov (1,27 %)

22. mája bola opäť otvorená tzv. stará kvetoslavovská cesta, ktorá 
bola medzi Šamorínom a Kvetoslavovom zatvorená pre výstavbu 
nadjazdu nad rýchlostnou cestou R7. Povoľovacie konanie na uží-
vanie nadjazdu sa začalo v prvej polovici apríla a bolo dokončené 
v polovici mája.                   (l)

Spomienka na M. R. Štefánika

75. výročie deportácie Židov 
zo Šamorína 

Pri príležitosti 100. výročia 
úmrtia štátnika položili 4. mája 
2019 žiaci slovenských škôl, 
zástupcovia Matice slovenskej 
a evanjelickej cirkvi augsbur-
ského vyznania v Šamoríne 
vence k pamätníku generála M. 
R. Štefánika na Gazdovskom 
rade. K prítomným sa priho-
vorila Eva Jandačková, vedúca 
oblastného pracoviska Matice 
slovenskej a farárka evanjelic-
kej cirkvi Jana Fördösová, ktorá 
okrem iného zdôraznila dôleži-
tosť vzdelávania sa. Samosprá-
vu nášho mesta reprezentovali 
primátor Csaba Orosz a vedúci 
Školského úradu Štefan Vajas.

Milan Rastislav Štefánik sa 
narodil 21. júla 1880. Bol slo-
venský astronóm, fotograf, 
vojenský letec, generál ozbro-
jených síl Francúzska, diplomat 
a politik. Mal najväčšiu zásluhu 
na formovaní česko-slovenské-
ho zahraničného odboja počas 
prvej svetovej vojny. Spolu s 
Tomášom Garriguom Masa-
rykom a Edvardom Benešom 
zohral kľúčovú rolu pri založe-
ní ČSR. V rokoch 1889 a 1890 
navštevoval evanjelické lýceum 
v Šamoríne. V marci tohto roka 
sa na podnet samosprávy zre-
novoval jeho miestny pamät-
ník.                    (l, k)

V apríli 1944 bolo zo Šamorí-
na deportovaných 350 Židov 
do nacistických vyhladzovacích 
táborov. OZ Moderný Šamorín 
pre všetkých pri tejto príležitos-
ti zorganizoval spomienku na 
šamorínskych Židov spojenú s 
prehliadkou židovského cintorína 
v Mliečne a návštevou šamo-
rínskej synagógy. Spomienky sa 
zúčastnilo vyše 60 osôb. Správca 

židovského cintorína v Mliečne 
Ján Hevera cintorín nielen sprí-
stupnil, ale prítomným aj púta-
vo porozprával o živote Židov 
v Mliečne a Šamoríne, ako aj o 
židovských zvykoch a kultúre. 
Spomienku ukončila návšteva 
synagógy, ktorou zúčastnených 
previedol jej správca Csaba Kiss.

Ondrej Chrena
OZ Moderný Šamorín pre všetkých

25. mája sme volili 
europoslancov
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Štvrtáci súťažili v matematike Skvelá recitátorka zo Šamorína

7. mája sa pre štvrtákov zák-
ladných škôl konala matema-
tická súťaž Samaria.
„V roku 2018 sa v komisii škol-
stva zrodil nápad usporiadať 
pre deti matematickú súťaž. 
Osemnásť štvrtákov zo slo-
venskej a maďarskej základnej 
školy riešilo pätnásť príkladov. 
Každá škola odovzdala do tzv. 
banky príkladov 60 príkladov 
a tím nezainteresovaných uči-
teľov z nich následne zostavil 
súťažné otázky. Prvé tri miesta 

v súťaži obsadili žiaci Základ-
nej školy Mateja Bela: 1. miesto 
si vybojoval Matej Mitka, 2. 
miesto obsadil Filip Bystri-
čan a 3. miesto Michal Čáky,“ 
informoval viceprimátor Gábor 
Veres. Najlepší riešitelia dostali 
nákupné poukážky v hodno-
te 150, 100 a 50 eur na nákup 
športových potrieb. „Bol to 
prvý ročník súťaže. Ak si zís-
kala priazeň žiakov a učiteľov, 
usporiadame ju aj o rok,“ dodal 
Gábor Veres.                      (l, k)

Školáci v lodenici

Koncom leta sa čilistovská 
lodenica KCK rozšíri o novú 
budovu s rozlohou 141 met-
rov štvorcových. Budú v 
nej šatne, toalety a sprchy, 
ktoré zlepšia tréningové 
podmienky mladých špor-
tovcov. Predseda klubu Imre 
Tóth nás informoval, že klub 
sa zapája do cezhranič-
ného dunajského projektu 
Danube. V rámci programu 

na podporu školského vod-
ného turizmu v spoluprá-
ci so šestnástimi školami 
usporiada kurzy pre učiteľov 
a vodné túry pre žiakov. Do 
projektu sa zapoja všetky 
šamorínske školy. V lete 
bude pri malom Dunaji roz-
miestnených vyše sto infor-
mačných tabúľ, ktoré vodným 
turistom pomôžu orientovať 
sa v regióne.         (tuba)

Žiačka Medzinárodnej Americ-
kej školy QSI Bratislava, ktorá 
sídli v Šamoríne, sa v piatok, 
3. mája zúčastnila na kraj-
skom kole súťaže Hviezdosla-
vov Kubín (Hollého pamätník 
2019) v Trnave. Napriek množ-
stvu skvelých a talentovaných 
žiakov sa jej v II. kategórii 
podarilo umiestniť na 3. mies-
te. Výherná bola pre ňu báseň 
od Miroslava Váleka: Kúzla pod 
stolom. Veríme, že touto súťa-
žou nazbierala skúsenosti a  
výhrou sa jej recitačná kariéra 
len začína.  
Patrícia Durčáková, QSI Bratislava

DENNÝ 
GYMNASTICKÝ 

TÁBOR
Program: 

Gymnastika
plávanie
tobogány

AdventureLand
Tuli Cinema

prehliadka jazdeckého 
areálu

loptové a iné hry v prírode

Cena: 150 € ( 5 dní + strava), 
termíny: 8-12. 7.,  15-19. 7., 

22-26. 7.  

Pre viac informácií nás pro-
sím kontaktujte telefonicky 

alebo emailom: 
info@xbsgymnastics.sk 

+421 948 629 464

 DENNÝ 
ŠPORTOVÝ 

TÁBOR
Program:

plávanie, tobogány
gymnastika

Tuli® Cinema
AdventureLand

atletika
cyklovýlet

prehliadka jazdeckého 
areálu

strava zabezpečená
ukážky prvej pomoci

Cena: 150 € ( 5 dní + strava), 
termíny:  8-12. 7. , 15. 7-19. 7., 
29. 7.-2. 8., 12-16. 8., 19-23. 8.

Viac info: 
kempy@xbsswimming.sk 

+421 907 280 833
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Škôlkari na návšteve 
u primátora

Súťaž v poskytovaní prvej 
pomoci vyhrali domáci

Úspechy našich škôlkarov 
na Olympiáde MŠ

Skupiny Hríbik a Slniečko 
z Materskej školy na Dunajskej 
ulici navštívili primátora mesta na 
jeho pracovisku na radnici.
„Naša škôlka kladie veľký dôraz na 

to, aby deti spoznali dejiny svojho 
rodného mesta a jeho pamäti-
hodnosti. Deti sa na návštevu 
primátora pripravili, nakreslili 
mestský úrad, primátora, mest-
ský erb a zástavu. Škôlkarov prijal 
prednosta mestského úradu Ervin 
Sármány, ktorý deťom porozprá-

val o budove radnice a o jej pos-
laní. Primátor Csaba Orosz práve 
rokoval, no rokovanie prerušil 
a prijal naše deti. Pozdravili sme 
aj viceprimátora Gábora Veresa, 

poslankyňu Edit Bauer a vedúcu 
oddelenia Annamáriu Lakatos. 
Deti sa o všetko živo zaujímali 
a vedeniu mesta odovzdali knihu 
svojich kresieb“ ¬ uviedlo vedenie 
materskej školy.

Erika Zacharov, 
predškolská pedagogička

Súťaž, ktorú pre školákov pravi-
delne organizuje miestny Spo-
lok Červeného kríža, 28. mája 
otvoril primátor Csaba Orosz. 
Do súťaže sa tento rok zapojilo 
desať družstiev, okrem družstiev 
zo šamorínskych základných 
škôl a gymnázií aj družstvá zo 

Spojenej školy v Okoči a Zák-
ladnej školy v Zlatých Klasoch. 
Najlepšie výsledky dosiahlo 
juniorské družstvo šamorín-
skych dobrovoľných hasičov, na 
druhom a treťom mieste skončili 
žiaci miestnej Základnej školy 
Mateja Korvína.     (k)

Škôlkari z vyšších tried Materskej školy na Dunajskej ulici 
navštívili Centrum voľného času Kukkónia. Pozreli si priesto-
ry centra, vyskúšali si prácu s hlinou a pomocou formičiek 
zhotovili drobné darčekové predmety. Hlinené srdiečka, 
hviezdičky či slniečka sa v centre vypália a škôlkari ich môžu 
darovať svojim mamičkám a blízkym. Keramička deťom uká-
zala prácu na hrnčiarskom kruhu a na veľkú radosť detí pred 
ich očami vyčarovala krásnu nádobu. Na záver návštevy si 
deti vyskúšali stolný futbal, ktorý sa im veľmi páčil. Centrum 
Kukkónia pripraví remeselné zamestnania pre škôlkarov aj v 
júni.          (k)

Škôlkari pracovali 
v Kukkónii s hlinou

19 detí z MŠ na Školskej ul. 
v Šamoríne sa už tradične 
zúčastnilo Olympiády MŠ v 
Bratislave v športovej hale Elán 
dňa 30. 5., a napriek chorobám 
získali 4. miesto v konkurencii 
11 materských škôl a 220 detí. 
Výnimočnou cenou bol ocene-
ný náš predškolák Xavér Bán, 
ktorú získal ako jeden z piatich 
najlepších športovcov z celko-
vého počtu detí. Organizátorom 
akcie bolo OZ Športuj s nami a 
VKP Bratislava, ktorí sa postarali 
o skvele organizované meranie 
síl detí a o výborné výsledky 

sa postarali deti, ktoré doplnili 
rodičia úžasnou podporou. Deti 
súťažili v desiatich disciplínach: 
beh 60 m, beh 200 m, beh cez 
prekážky, hádzaná, basketbal, 
volejbal, florbal, vrh guľou, skok 
do diaľky, štafeta. Dúfame, že 
týmto vyvrcholením športovej 
prípravy za pomoci spolupráce 
trénerov ŠTK sme položili zák-
ladný kameň k potrebe pohybu 
a pestovaniu vôle u našich naj-
menších, ktorí sa o toto skvelé 
umiestnenie zaslúžili.

Andrea Mészárosová
riaditeľka MŠ
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PONUKA MESTSKEJ KNIŽNICE ZSIGMONDA ZALABAIHO

IVANA HAVRANOVÁ: OLIGARCHA
Sex, drogy, vraždy a peniaze. Vyrastal v 
malom rodičovskom byte a nikdy nebol s 
ničím spokojný. Tak si privyrábal. Legálne aj 
nelegálne... Ako sa dalo za socializmu. Prišla 
však Zamatová a Oliverovi sa otvorili všet-
ky dvere dokorán. Niečo sprivatizoval, niečo 
vybudoval, staral sa, aby boli jeho účty plné 
peňazí. Sám by to však nedokázal. Korum-
poval najvyšších v politike, prikrýval sa ich 
kúpenou priazňou, obchodoval s mafiou, zba-
voval sa nepohodlných. A obklopoval sa ženami. Svoj búrlivý a 
nákladný život žil na jachtách, v luxusných priestoroch... Dušu 
mal však chorú. Zaťaženú smútkom, depresiami, večným stra-
chom. Pomáhal si kokaínom, alkoholom, tabletkami. Vo svojej 
podstate bol zbabelý oligarcha, ktorému nestačilo nič na tomto 
svete... 

ASNE SEIERSTAD: KNÍHKUPEC Z KÁBULU 
Asne Seierstad dva týždne po teroristických 
útokoch na veže Svetového obchodného centra 
odchádza do Afganistanu, aby spoznala život 
bežných Afgancov. Hrdina jej reportážneho 
románu dvadsať rokov viedol malé kníhkupec-
tvo v centre hlavného mesta. Nezáležalo mu na 
tom, či boli pri moci komunisti, alebo Taliban. 
Jeho cieľom bolo prinášať knihy všetkým oby-
vateľom Kábulu. Miloval literatúru a nenávidel 
cenzúru. Asne Seierstad strávila štyri mesiace 
v afganskej rodine a splynula so životom obyčajných obyvateľov 
Kábulu, aby ukázala, ako vplývajú turbulentné časy na bežný život. 
Jej pohľad na každodennosť rodiny je unikátnym svedectvom o spô-
sobe života, ktorý je pre Európanov takmer nepredstaviteľný. Kniha 
rozpráva príbehy zakázanej lásky, dohodnutých manželstiev i oby-
čajného života pod temnou záclonou každodenného teroru.

V Šamoríne sa po deviaty raz 
konala výstava KOMP, názov je 
skratkou z maďarského pome-
novania Súčasná maďarská 
panoráma. 
Výstavu 10. mája otvoril básnik 
Lajos Böröndi, ktorý každého 
zúčastneného umelca trefne 
charakterizoval a hovoril aj o 
tom, aké pocity v ňom vyvolá-
vajú jeho diela. „Byť v Šamo-
ríne je dobré. Niekoľko okoli-
tých obcí už padlo a kleslo na 
dno mora. V tomto meste sa z 
minulosti ešte čosi zachovalo. 
Teraz tu zakotvil KOMP, na dob-
rom mieste a v dobrom čase,“ 

povedal vo svojom príhovore 
Böröndi. 
KOMP je spoločným fórom 
umelcov tvoriacich na Žitnom 
ostrove a v Szigetköze. Zuzana 
Benková, Károly Borbély, Máté 
Borbély, György Dolán, Kor-
nél Füredi, Tibor Juhász, Attila 
Karaffa, Endre Karczagi, Ferenc 
Lebő, György Lipcsey, nositeľ Mun-
kácsyho ceny, Judit Mile-Tóth, 
Miro Gábriš, Anikó Simon, Zoltán 
Uzsák a György Varga vystavo-
vali svoje diela vo Výstavnej sále 
Istvána Tallósa Prohászku do 30. 
mája.
Umelecká panoráma pracuje pod 

záštitou Šamorína a jeho part-
nerského mesta Mosonmagyar-
óvár. Jej základnou myšlienkou 
je hlásať krásu, pozitívne emócie, 
sprostredkovať myšlienky a uká-
zať, že ľudia rôznych kultúr doká-
žu v jazyku harmónie a umelec-
kými prostriedkami spoločne 
uvažovať o základných ľudských 
hodnotách. 
„Máme v sebe nekonečný pocit 
smädu, ktorý vládne naším všed-
ným dňom. Akúsi túžbu, niečo 
transcendentné, niečo skutoč-
ne ľudské. A to aj vtedy, keď na 
nás častejšie, než by sme chceli, 
dolieha triezvosť rovnice dva-

krát dva sú štyri,“ píše v kataló-
gu výstavy maďarský minister 
pôdohospodárstva István Nagy. 
„Umenie je životný štýl a posla-
nie. Hovorí nám, že máme svoje 
duchovné a emocionálne hodno-
ty, a upozorňuje nás, že k týmto 
hodnotám neraz nepristupujeme 
tak, ako by si to zaslúžili. Lebo 
sa radi ponáhľame ďalej, opa-
kujúc, že čas sú peniaze. Umelci 
však vnímajú čas inak. Tvorivá 
ruka nepočíta minúty, lebo kaž-
dý tvorivý moment je zároveň aj 
cieľom,“ povedal na vernisáži 
KOMP 2019 primátor Csaba 
Orosz.    (k)

Výstava KOMP 
opäť v Šamoríne
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Súbor Nagy Csali sa na festivale Szivárvány 
(Dúha) umiestnil na druhom mieste a získal 
zlaté pásmo. 17. ročník Regionálneho detského 
a mládežníckeho folklórneho festivalu Szivárvány 
sa v máji konal v Büku (Maďarsko) za účasti tri-
dsiatich súborov. Šamorínsky súbor Nagy Csali 
súťažil v 2. vekovej kategórii, získal zlaté pásmo 
a osobitnú cenu za najlepšie vystúpenie, ktorá je 
zároveň aj pozvánkou na dvojdňový Folklórny fes-
tival v Soproni.

Vojvodinská literárna karavána na Žitnom ostrove

Tanečná skupina Simi Dance, ktorá v Centre voľného času Kukkónia 
pracuje pod vedením Simony Ambrus Lelkes, sa 12. mája úspešne 
prezentovala na tanečných majstrovstvách Showtime 2019 v Levi-
ciach. Jej choreografia Večerníček získala v kategórii mini-pop zlato, 
podobne aj vystúpenie Galaxy v kategórii pom-pom deti. Na druhých 
priečkach skončila v kategórii deti open choreografia You Are The 
One a v kategórii deti disko choreografia Live Is Life. Úspešné súbory 
majú šancu prebojovať sa na majstrovstvá Európy, ktoré budú v júni 
v maďarskom Balatonfürede.                    (l)

Na májovom stretnutí spi-
sovateľov s čitateľmi repre-
zentovali Vojvodinskú lite-
rárnu karavánu v Šamoríne, 
Dunajskej Strede a Veľkom 
Mederi Tamás Varga, Tímea 
Bíró, Szabolcs Döme, Miklós 
Benedek a László Patócs. 
Spisovateľov pozvala Spoloč-
nosť maďarských spisovateľov 
na Slovensku (SMSS). Vojvo-
dinskí hostia v deň príchodu 
večerali v spoločnosti členov 
SMSS Gergelya Vidu, Lászlóa 
Baraka a Barnabása Kovácsa, 
tajomníčky SMSS Eriky Nagy 
a Sándora Angyala, bývalého 
člena Kruhu mladých spisova-
teľov. Vojvodinskí spisovate-
lia sa zúčastnili netradičných 
hodín literatúry na Obchodnej 

akadémii vo Veľkom Mederi a 
dunajskostredskom Súkrom-
nom gymnáziu a predstavili 
sa aj v Mestskej knižnici Zsig-

monda Zalabaiho v Šamoríne. 
Podujatie podporilo maďarské 
Ministerstvo ľudských zdrojov. 
Jeho cieľom je, aby maďarskí 

tvorcovia z Karpatskej kotliny 
spoznali svoju literárnu tvor-
bu, svoje publikácie a časo-
pisy.                         (km)

MsKS
13. jún, 17.00 hod.: Smejko a Tanculienka ¬ detské 
predstavenie v slovenčine
28¬29. jún: Hudobné dni na dvore Koruny

Mozi Klub
13. jún, 18.00 hod.: Miklós Skutka: Julien könyve ¬ 
svetová premiéra

At Home Gallery
do 30. júna: V spleti času ¬ Serge Marchetta (Kana-
da) a Masha Ryskin (USA), inštalácia

Mestská knižnica Zsigmonda Zalabaiho
26. jún, 9.00 hod.: výstava interaktívnych hračiek 
drevorezbára Róberta Horvátha

AKTUÁLNE PROGRAMY

DFS Nagy Csali získal 
zlaté pásmo
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Členovia miestneho Dobrovoľ-
ného hasičského zboru po druhý 
raz za pol roka bojovali so „šar-
kanom chrliacim oheň“, teda so 
simulačným kontajnerom Fire 
Dragon 7000 nemeckej firmy 
Dräger. Počas simulácie sa hasi-
či oboznamujú s nebezpečen-
stvami, ktoré hrozia v horiacich 
bytoch. Kontajner je totiž vybu-
dovaný tak, že hasiči musia vojsť 
do horiaceho schodiska, zahasiť 
oheň, potom vojsť do bytu a hasiť 
oheň v kuchyni, na chodbe a v 
obývačke, kde horí sedačka. 
V simulátore sa plamene vyrá-
bajú propán-butánom, a keď 
inštruktor vidí, že hasiči majú 
dobrú taktiku, tak ich pustí ďalej.
Veliteľ šamorínskeho hasičské-
ho zboru Lajos Ürge uviedol, že 
na základe úspešného cvičenia 
v októbri 2018 bolo zariadenie 
dovezené na Slovensko, tentoraz 
do Šamorína. „Na prvom cvičení 
v Bratislave sa zúčastnilo pät-

násť našich hasičov, tento rok 
už na simulátore od 22. do 26. 
mája cvičilo stopäťdesiat hasičov. 
Okrem Šamorínčanov prišli hasi-
či aj zo Štvrtka na Ostrove, Podu-
najských Biskupíc, Lozorna, Veľ-
kej Paky, Zlatých Klasov, Vlčian, 
Hubíc, Gabčíkova a Uherského 
Brodu, aby si precvičili hasenie 
požiaru v bytoch a pivniciach, 
ako aj novú metódu, tzv. impul-
zívne hasenie. Pohyb štvorčlen-
ného tímu v kontajneri sleduje 
školiteľ, ktorý ich prácu hodnotí. 
Úspešní hasiči dostanú certifikát 
na päť rokov,“ povedal pre naše 
noviny Lajos Ürge. Cvičenie si 
pozrel aj primátor nášho mes-
ta Csaba Orosz a do Šamorína 
zavítal aj prezident Hasičského 
a záchranného zboru Alexander 
Nejedlý. Vďaka aktívnej účasti na 
cvičení simuláciu úspešne absol-
vovalo štyridsať šamorínskych 
hasičov, čo im garantuje sloven-
ské prvenstvo.                            (l, k)

Materské školy v lete
Letná prevádzka v materských školách v zriaďovateľskej 

pôsobnosti mesta Šamorín:
do 31. júla 2019 ¬ budú v prevádzke všetky MŠ s výnimkou 
materských škôl na Školskej ulici, v ktorých sa budú od 8. júla 
renovovať strechy
od 1. augusta 2019 ¬ nebude v prevádzke nijaká materská škola
od 2. septembra 2019 ¬ budú v prevádzke všetky MŠ

SPOMIENKA 

„Nezomrel som, lebo viem,
že budem žiť stále v srdciach tých,
ktorí ma milovali.“

Pred 11 rokmi, 6. júna nás navždy opustil
František Hrančo
a pred 14 rokmi, 24. júna
František Hrančo zo Šamorína.

Smútiaca rodina

Zdolali ohnivého 
draka

Pomáhajú 
opusteným deťom

V Šamoríne bola spustená 
zbierka na pomoc odkázaným 
deťom na Ukrajine. Akcia sa za 
pár dní rozšírila do celého Žit-
ného ostrova. Zbierku organizo-
valo vyše osemdesiat mamičiek, 
ktoré dary previezli do hlavného 
zberného miesta v Ercsi, kde ako 
farárka slúži iniciátorka zbierky 
pre ukrajinské nemocnice Esz-
ter Novák Darvas-Tanácsné. 
Zbierky prebehli aj v Nemecku, 
Švajčiarku, Anglicku a Rakúsku, 
na Slovensku boli zberné body v 
Bratislave, Šamoríne, Dunajskej 
Strede, Nových Zámkoch, Kolá-
rove, Veľkom Mederi a Štúrove. 
„Vyzbierali sme sto kubických 
metrov darov, ktoré poputu-
jú do nemocníc na Ukrajine. 
Naším cieľom je pomôcť tzv. 

zabudnutým batoľatám, kto-
ré matky nechali v nemocnici. 
Deti sa neskôr dostanú do det-
ských domovov či do náhradnej 
rodičovskej starostlivosti, naším 
cieľom je to, aby im počas poby-
tu v nemocnici nič nechýbalo,“ 
povedala pre naše noviny jedna 
z organizátoriek zbierky Anikó 
Mészáros.
Dobrovoľníci viackrát do týždňa 
navštevujú ukrajinské „zabud-
nuté“ deti. Podobné výsledky 
chcú dosiahnuť aj v mukačev-
skej nemocnici, prípadne aj v 
ďalších.
Ako povedali organizátorky, 
zbierka nekončí, lebo pomoc 
je veľmi potrebná, keďže my si 
tamojšiu chudobu nedokážeme 
ani len predstaviť.              (k)

Na Školskej ulici boli nedáv-
no prebudované prechody pre 
chodcov pred Základnou školou 
Mateja Bela. Práce pokračovali 
modernizáciou ďalších úsekov 
ulice. 
V posledný aprílový týždeň sa 
dokončila bezbariérová prestav-
ba prechodu pre chodcov pred 

materskou školou a o niekoľko 
dní za zbúrali bariéry aj na ďal-
šom úseku chodníka. Je to štvrtý 
úsek na Školskej ulici, ktorý môžu 
bez problémov používať aj pohy-
bovo postihnutí. Samospráva 
nášho mesta venuje tejto otáz-
ke veľkú pozornosť, tento rok na 
tento účel vyčlenila 8-tisíc eur. (l)

Bezbariérových priechodov pribúda 
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Dopravnou témou je cyklocesta a južný obchvat
Nové mestské zastupiteľstvo 
a jeho komisie pracujú pol 
roka. Na viaceré posty prišli 
nové tváre, výnimkou nie je 
ani komisia dopravy, verejné-
ho poriadku a požiarnej ochra-
ny. S jej predsedom, architek-
tom Tamásom Jávorkom sme 
sa rozprávali o možných rieše-
niach mestských dopravných 
problémov.

Aké boli vaše osobné motivá-
cie, keď ste prijali post pred-
sedu komisie?
Ponuku primátora zastávať 
post predsedu dopravnej komi-
sie som prijal najmä preto, lebo 
sa chcem podieľať na rozvoji 
cyklodopravy v meste a s ňou 
súvisiacej infraštruktúry. Je to 
moja srdcová záležitosť, keďže 
aj ja sám sa v meste a jeho oko-
lí rád premiestňujem bicyklom.

Podaril sa v tejto oblasti neja-
ký pokrok?
Už v prvých mesiacoch roka 

sme oslovili špecializovanú 
kanceláriu Cykloprojekt, ktorá 
začala pracovať na koncepcii 
cyklodopravy v našom mes-
te. Dvaja zamestnanci firmy 
pochádzajú z nášho mesta, 
teda ho dôverne poznajú. Štú-
dia sa zrodí do septembra, 
bude podkladom pre detailnej-
šie projektové dokumentácie, 
respektíve pre granty, ktoré 
predložíme župe či vláde. V 
januári sa zaktualizoval projekt 
cyklocesty Négyeseki¬Kve-
toslavov a ešte v tomto roku naň 
chceme získať stavebné povole-
nie.

Pred voľbami sa hovorilo aj o 
modernizácii križovatiek na 
Bratislavskej ceste. Došlo v tej-
to oblasti k pokroku?
Áno, v súvislosti s plánovaným 
rozšírením Kauflandu sa mesto 
dohodlo so zástupcami obchod-
ného centra na realizácii podruž-
ných investícií. Konkrétne ide o 
zlepšenie parametrov križovatky 

medzi Kauflandom a Lidlom, 
rozšírenie parkovacích miest a 
výstavbu chodníka medzi Kau-
flandom a autobusovou stani-
cou. Projekty sa čoskoro dokon-
čia, povoľovacie konanie je úlo-
hou mesta a výstavbu, ktorá by 
sa mala zrealizovať na budúci 
rok, bude financovať Kaufland. 
Pokročili sme aj v otázke opti-
malizácie dvoch križovatiek pri 
autobusovej stanici. Začali sme 
mapovaním premávky (sčítaním 
dopravy) a v dohľadnom čase 
odborníci prehodnotia všetky tri 
dopravné uzly, cez ktoré prechá-
dza premávka pri vstupe do náš-
ho mesta od Bratislavy.

V nasledujúcich týždňoch sa 
zjednosmernia ulice v okolí 
synagógy. Na základe akých 
kritérií?
V uplynulom volebnom období 
si mesto objednalo dopravný 
generel, ktorý komplexne hod-
notí dopravnú situáciu v meste 
a jej možnosti. Generel ponúka 
možnosť počítačového simulo-
vania zásahov do organizácie 
dopravy, teda dokáže vyhodnotiť 
aj rôzne možnosti zjednosmer-
nenia ulíc v okolí synagógy. 
Veríme, že vďaka tejto metóde 
nájdeme dobré riešenie.

Čo môže mesto urobiť so zvý-
šenou osobnou a nákladnou 
premávkou, ktorá smeruje do 
športového a voľnočasového 
centra x-bionic® sphere?
Riešením je výstavba tzv. juž-
ného obchvatu, s ktorým ráta aj 
zmena územného plánu z roku 

2017. Samospráva si nedávno 
objednala štúdiu, na základe 
ktorej sa vytýči trasa obchvatu. 
Výsledky štúdie budú zapraco-
vané do najbližšej aktualizácie 
územného plánu.

Dôležitou témou sú aj bezba-
riérové chodníky a prechody 
pre chodcov. Ako je na tom 
Šamorín v tejto oblasti?
Bezbariérové chodníky a pre-
chody pre chodcov sa budujú 
priebežne, tento rok bolo nie-
koľko úsekov prebudovaných na 
Školskej ulici. Ako poslanec som 
zmapoval situáciu v širšom cen-
tre mesta, teda už máme k dis-
pozícii mapu, na základe ktorej 
presne vieme, ktorým uliciam 
by sme mali venovať v budúc-
nosti väčšiu pozornosť. Bol by 
som rád, keby sme v tejto oblasti 
napredovali rýchlejšie, keďže už 
s pomerne malými nákladmi sa 
dá dosiahnuť výrazné zlepšenie. 
Domnievam sa, že samospráva 
bude musieť na tento účel vyčle-
niť väčšie rozpočtové zdroje.

Dopravná komisia pripo-
mienkuje aj projektové 
dokumentácie predložené 
mestskému úradu. Na aké 
aspekty pri rozhodovaní pri-
hliadate?
Okrem automobilovej dopra-
vy sa snažíme prihliadať aj 
na aspekty pešej a nemo-
torizovanej dopravy, keďže 
Šamorín je malé mesto, v kto-
rom zohráva peší a cyklistic-
ký pohyb dôležitú rolu, čo sa 
nezmení ani v budúcnosti.   (l)

Rady polície:
●  Ak vám niekto zavolá 

a vydáva sa za vášho 
príbuzného či jeho zná-
meho, prípadne lekára, 
pričom žiada peniaze, 
ihneď si overte to, čo 
vám povedal.

●	  Nikdy nedávajte peniaze 
cudzím ľuďom.

●  Nikdy si nesadajte do 
auta cudzieho človeka, 
ani v prípade, že pôsobí 
sympaticky a dôveryhod-
ne.

●  Nerozmieňajte peniaze 
cudzím ľuďom. Buďte 
opatrný, možno chcú len 
zistiť, kde máte uloženú 
hotovosť.

●  Nikdy nedávajte peniaze 
osobe, ktorú nepoznáte. 
Ani v prípade, keď tvr-
dí, že ich potrebuje na 
pomoc druhému (naprí-

klad chce zaplatiť operá-
ciu príbuzného) a sľubu-
je, že ich čoskoro vráti.

●  Nikdy nikomu nedávajte 
svoje osobné údaje tele-
fonicky, či už číslo účtu, 
alebo akékoľvek informá-
cie o vašej finančnej situ-
ácii či rodine.

●  Osoby, ktoré prídu odčí-
tať stav vodomeru, elek-
tromeru či plynomeru, 
sú povinné sa preukázať. 
Neverte tým, ktorí vám 
tvrdia, že vám priniesli 
preplatok. Takto to nerie-
ši ani jedna firma.

●  Neverte tým, ktorí vám 
tvrdia, že ste vyhrali 
a chcú vám výhru odo-
vzdať.

●  Nikdy nevpúšťajte do bytu 
cudzie osoby a nezostá-
vajte s nimi sami.

Zdroj: www.minv.sk

Rastie počet oklamaných seniorov
Polícia vyzýva k zvýšenej opatrnosti najmä seniorov, ktorí 
sa aj v Trnavskom samosprávnom kraji čoraz častejšie stá-
vajú obeťami podvodníkov. Najnovší trik je ten, že seniorom 
telefonicky ponúknu bezplatnú kontrolu okien, ktoré v prí-
pade potreby vraj aj opravia. Cieľom podvodníkov je dostať 
sa do bytov seniorov, zistiť, kde majú uložené peniaze 
či cennosti a potom ich okradnúť. Polícia všetkých upozor-
ňuje, aby nevpúšťali do svojich príbytkov cudzie osoby.
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Začnime na začiatku sezóny 
2018/2019.
Družstvo vstúpilo do sezóny 
ešte pod vedením Fluminen-
se. Koncom júla nás navštívil 
športový riaditeľ Marco Man-
so, ktorý družstvo zostavil v 
poslednom okamihu. Pripravil 
rozpočet, na základe ktorého 
podpísal zmluvy. Potom sa už 
v Šamoríne neukázal a sľú-
bené peniaze od Fluminense 
neprišli. Prišlo len 65-tisíc eur 
pre družstvo dospelých, čo bol 

len zlomok zmluvnej sumy. Do 
októbra sme to ako-tak zvlá-
dali, potom sme odcestovali 
do Brazílie. Dohodli sme sa na 
novej spolupráci. Prevzali sme 
vedenie klubu, keďže ten pra-
coval bez toho, aby tu Brazíl-
čania mali svojho človeka.

Stali ste sa prezidentom klu-
bu, v zime došlo k ďalším 
zmenám. S akými cieľmi ste 
vstupovali do roku 2019?
Po jesennej sezóne sme pre-

vzali vedenie klubu. Pomocou 
väčšinového spolumajiteľa 
Norberta Csutoru a ďalších 
spolumajiteľov sme finanč-
ne vyriešili jarnú sezónu. ŠTK 
sezónu úspešne dokončil a 
smerom von nemá nijaké dlhy.

Ako hodnotíte jarnú sezónu?
Podarilo sa zostaviť nové 
družstvo, získali sme hrá-
čov z regiónu. Udržali sme 
si Tomiho Németha, získali 
sme Laciho Almásiho a veľký 
talent Tomiho Méryho. Zim-
ná príprava sa vydarila, zdolali 
sme Zlaté Moravce, ktoré hrajú 
vo Fortuna lige, kombinované 
družstvo DAC-u a odohrali sme 
veľmi dobrý zápas s Nitrou. V 
prvom kole jarnej sezóny sme 
však narazili v Bardejove. Boli 
vylúčení naši traja hráči atď... 
Naša koncepcia sa zborila, dva 
mesiace sme na nej pracovali 
a potom nám ju naštrbili. Istý 
čas nám trvalo, kým sme našli 
správnu cestu. Napokon sme 
so sedembodovým náskokom 
v lige zostali, no moje očakáva-
nia boli väčšie. Máme za sebou 
veľmi náročnú sezónu, ale so 

cťou sme ju zvládli. Každému, 
kto nám pomohol, patrí vďaka. 
Fungujeme ako rodina, vďaka 
tomu sme sa v lige zachránili.

Je ťažšie klub riadiť, než v 
ňom hrať?
Je to ťažšie riadiť, lebo zod-
povednosť je veľká. Vedel 
som však, do čoho idem, že 
to nebude jednoduché. Som 
Šamorínčan, tak som sa do 
toho dal a poctivo som si robil 
svoju prácu. Až mimo ihriska 
človek vidí, čo všetko činnosť 
klubu obnáša. V Šamoríne 
sú ľudia, ktorí pracujú z celé-
ho srdca, a aj akcionári, ktorí 
futbal podporili aj finančne. 
Napríklad Norbert Csutora 
je „futbalový blázon“, futbal 
miluje a podporuje ho. Dru-
há liga je však celoslovenská 
súťaž, na ktorú potrebujeme 
nemalú sumu. Uvidíme, ako 
ďalej. Súčasné družstvo má 
potenciál, chlapci sú talento-
vaní a zanietení. Potrebujeme 
však aj isté finančné zázemie. 
Ak nedokážem garantovať 
plnenie zmlúv, tak do novej 
sezóny nepôjdem.

Spolupráca s Brazílčanmi sa skončil, futbalové družstvo 
ŠTK Šamorín prežilo kritický rok. Modro-bieli môžu pokra-
čovať v druhej lige. Avšak hrať v nej budú iba vtedy, ak sa 
nájdu finančné prostriedky. Čo bude v Pomlé? „Do 15. júna 
sa musíme rozhodnúť, ci zostaneme v druhej lige,“ povedal 
prezident ŠTK Šamorín Csaba Horváth. 

Úspešná mládež
„Družstvo U17 a U19 sa ako nováčik udržalo v II. lige, čo 
je vynikajúci výsledok, keďže v takejto vysokej súťaži naše 
družstvo v tejto kategórii ešte nehralo. Družstvo U15 vyhralo 
II. triedu, no pre rôzne – niekedy nezmyselné – podmienky 
nemôže postúpiť do vyššej triedy,“ povedal predseda klubu 
Csaba Horváth.

Klub by na druhú ligu potreboval pol milióna eur

ŠTK: čo bude s tebou?
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Dokedy sa treba rozhodnúť, 
či ŠTK zostane v druhej lige?
Do 15. júna. Aj v týchto dňoch 
rokujeme s viacerými investormi.

Koľko peňazí klub potrebuje, 
aby zostal v druhej lige?
Okolo 450¬500-tisíc eur. 
Štátna podpora je nulová, 
príjem z marketingu nemá-
me, peniaze môžeme získať 
len od sponzorov. Od januára 
vieme, že spolupráca s Bra-
zílčanmi sa skončila. Odvte-
dy pracujeme na stabilizácii 
klubu. Nehovoríme len o jed-
nom roku, ale o dlhodobom 
horizonte. Dnes nemáme 
finančné pokrytie na druhú 
ligu. Budeme hrať tam, na čo 
budeme mať. Ak budeme mať 
peniaze na tretiu ligu, tak v 
tretej. Ak len na piatu ligu, tak 
v piatej.

Predpokladám, že takto ste 
sa dohodli aj s hráčmi...
Po mojom vstupe do klubu 
sme ako prvú vec prepraco-
vali všetky zmluvy s hráčmi 
a napísali sme do nich sumy, 
ktoré hráči každý mesiac 
dostanú. Nie tak ako s Bra-
zílčanmi, keď dlhé mesia-
ce nedostali ani cent. Keby 
všetko šlo podľa toho, ako to 
Brazílčania nastavili, tak by 
klub ligu zrejme nedokončil a 
vrátil by sa do VII. ligy. Spo-
mínal som, že rokovania ešte 
prebiehajú, som otvorený, 
rokujem s každým, komu leží 
na srdci šamorínsky futbal. 
S hráčmi som sa dohodol, že 
každému včas dám vedieť, 
ako ďalej. Veľmi by ma mrze-
lo, keby sme museli z druhej 
ligy odísť, no budeme hrať 
len v súťaži, na ktorú budeme 
mať zdroje.

Po odchode Brazílčanov 
zmizne z názvu klubu Flumi-
nense?
Iste, Fluminense bol v našom 
názve ako sponzor. Ešte 
nevieme, ako sa bude klub 
volať. Uvítali by sme, keby 
bol názov dvojjazyčný FC ŠTK 
Šamorín – Somorja, no treba 
si počkať na záver rokovaní. 
Ak získame investora, aj on 
bude mať právo zasiahnuť do 
názvu klubu.          Tibor Duducz 

Jakubík a Zalka: striebro zo svetového pohára
Dvaja šamorínski kajakári sede-
li v slovenskej K4, ktorá skončila 
na svetovom pohári v Duisbur-
gu na 500-metrovej trati na 
druhom mieste.
„Sme veľmi šťastní, že sme 
dosiahli taký vynikajúci výsle-
dok. Pred svetovým pohárom 
sme spolu trénovali len štyri 
razy. Sami sme zostali príjemne 
prekvapení, že sa nám tak dari-
lo,“ povedal Simpson. Slovenská 
K4 vyhrala rozplavbu, semifiná-
le a vo finále len o pol sekundy 
zaostala za víťaznou nemeckou 
loďou. „Už mám medailu aj zo 

Svetového pohára. Zo striebra 
mám veľkú radosť, lebo na štar-
te stála svetová špička. Výsle-

dok ukazuje, že ideme dobrým 
smerom,“ poznamenal Csaba 
Zalka.                                 (dt)

Siedmeho ročníka populárneho PomléRunu sa zúčastnilo takmer 
1500 bežcov. Po prvý raz sa hlavného, desaťkilometrového behu 
zúčastnilo aj družstvo samosprávy Šamorína, ktoré v zložení Ilo-
na Pirk, Imre Tóth, Tamás Jávorka, János Méry a Csaba Hideghéty 
skončilo na šiestom mieste. Všetci členovia družstva dobehli do cie-
ľa do jednej hodiny. János Méry a Imre Tóth skončili medzi mužmi 
v prvej stovke, Ilona Pirk sa medzi ženami umiestnila na 95. mies-
te. Na štart sa ako člen družstva Csigavér SK postavil aj poslanec 
Roland Kovács, ktorý do cieľa dobehol na 142. mieste.                  (dt)

Tradícia pokračuje, v Čilistove sa opäť bude konať Samaria Cup. 
„Súťaž sa tento rok neuskutoční v júli, ale o čosi skôr, 22. a 23. 
júna. Dejisko sa nezmení, zápolenia prebehnú na čilistovskej 
Lagúne,“ prezradil predseda KCK Šamorín a riaditeľ pretekov Imre 
Tóth. Súťažiť sa bude vo všetkých kategóriách, od U9 až po vete-
ránov, a to na 200- a 2000-metrových tratiach.
V termíne konania súťaže Samaria Cup sa nekoná nijaká význam-
ná medzinárodná súťaž, kajakárske a kanoistické súťaže sa na 
Európskych hrách začnú až 25. júna, teda na Lagúne sa predstavia 
aj hviezdy šamorínskeho kanoistického športu.                   (duducz)

V uplynulých týždňoch dosiah-
la šamorínska tenistka Eszter 
Méri vynikajúce výsledky. Na 
súťaži druhej kategórie vo Vil-
lachu sa dostala až do finá-
le a opäť po skvelom výkone 
vyhrala budapeštiansku súťaž 
štvrtej kategórie. V oboch 
mestách podala hráčka, kto-
rá bola koncom mája na 248. 
mieste svetového juniorského 
rebríčka, najlepšie výkony svo-
jej kariéry.

Eszter Méri 
vyhrala turnaj 
v Budapešti

Úspechy 
basketbalistiek

Juniorské družstvá ŠBK získa-
li dve medaily. Družstvo U13 
skončilo v košickom finále na 
treťom mieste a družstvo U12 
si vybojovalo striebro. Najlep-
šou Šamorínčankou sa stala 
Veronika Tátošová.           (ducz)
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Konečne prišlo leto, veď jún zaraďujeme 
už medzi letné mesiace. Počasie si z nás 
opäť vystrelilo, v apríli sme sa modlili za 
dážď, koncom mája sme si zasa najviac zo 
všetkého priali slnečné lúče.
Hubové ochorenia jabloní nás však trápia 
nezávisle od počasia. V suchom počasí 
sa objavuje múčnatka, v daždivom zasa 
chrastavitosť. Nezávisle od počasia sa 
množia aj vošky a aktívny je aj plodokaz 
jablčný. Do postrekov proti spomínaným 
ochoreniam je dôležité zamiešať zmá-
čadlo (napr. Silwet) a listové hnojivo s 
obsahom vápnika (napr. Wuxal Calcium). 
Začiatkom júna netreba zabudnúť ani na 
prebierku plodov a zelený rez.
Vinič treba chrániť nielen pred múčnat-
kou a peronospórou, ale aj pred oba-
ľovačom. Paradajky, uhorky a zemiaky 
pestované vo voľnej pôde sú náchylné 
na hubové ochorenia. Rastliny pred nimi 
dokážeme ochrániť len pravidelným pre-
ventívnym ošetrovaním raz do týždňa.
Proti krtonôžke obyčajnej sa pred nie-
koľkými rokmi objavil rastlinný výťažok 
Talpa Raus, ktorý odpudzuje aj krtkov 
a myši poľné. Daždivé májové počasie 
prialo aj slizniakom. Ak na listoch pap-

riky nájdeme dierky, je to výsledok ich 
nočnej hostiny. Ich dielom sú aj obhry-
zené jahody, ktoré dozrievajú v júni. Proti 
slizniakom môžeme bojovať granulátmi, 
gélom či pascami. Na dozrievanie jahôd 
a čerešní už netrpezlivo čakajú aj drozdy a 
škorce. Najúspešnejšia obrana proti nim sú 
siete.
Proti baktériovým ochoreniam orechov sa 
od kvitnutia bránime Kuprikolom 50, postrek 

sa odporúča zopakovať najmenej dvakrát v 
dvojtýždennom intervale. Do postreku sa 
odporúča pridať prípravok proti hmyzu, aby 
plody neboli červivé.
Proti hubám, ktoré napadli trávnik, sa môže-
me brániť prípravkom Askon. Výskyt hubo-
vých ochorení však výrazne zníži aj pre-
vzdušnenie trávnika. Na ničenie dvojklíčno-
listých burín môžeme použiť herbicíd Bofix.

Róbert Lelkes, Agrosam

Jún v záhrade

Z KRONIKY MESTSKEJ POLÍCIE

Nestaral sa o psov
Mestská polícia dostala hlásenie, 
že majiteľ psov na Vrbovej ulici 
sa o svoje zvieratá adekvátne 
nestará. Hliadka navštívila starší 
rodinný dom, ktorý pôsobil ako 
neobývaný. Na udanej adrese 
sa policajti rozprávali s matkou 
majiteľa psov, ktorá im poveda-
la, že nevie, kde jej syn býva. Na 
pozemku vedľa prázdneho domu 
našli policajti troch pitbullov 
a jedného bulteriéra. Zistili, že ich 
majiteľ pracuje v Šamoríne ako 
taxikár. Vec sa vyšetruje.

Šofér ušiel
Mestská polícia dostala hláse-
nie, že staršie vozidlo narazilo do 
betónového zábradlia pri kruho-
vom objazde na Cintorínskej uli-
ci. Vodič podľa svedka z miesta 
nehody ušiel. Policajti zistili, že sa 
posunuli dve betónové zábradlia 
a bolo poškodené jedno zaparko-
vané auto. Mestskí policajti našli 
vozidlo, ktoré nehodu pravdepo-

dobne spôsobilo, v Mliečne. Prí-
pad nahlásili štátnej polícii, ktorá 
prevzala jeho riešenie.

Bitka na čerpacej stanici
V nočných hodinách bola nahlá-
sená bitka na čerpacej stanici na 
Bratislavskej ceste. Mestskí poli-
cajti našli na mieste popíjajúci 
partiu piatich ľudí. Uviedli, že dva-
ja z nich sa pohádali a pred vcho-
dom sa pobili. Po príchode poli-
cajtov už opäť sedeli za stolom. 
Keďže jeden z mužov mal na hla-
ve tržnú ranu, privolali záchrannú 
službu, ktorá zraneného odviezla 
na ošetrenie. Na mieste bola prí-
tomná aj štátna polícia.

Hľadali nezvestnú osobu
Šamorínska mestská polícia 
pomáhala štátnej polícii pri 
hľadaní nezvestnej osoby. Išlo 
o psychiatrického pacienta, kto-
rého hliadka napokon našla na 
autobusovej stanici. Vo veci ďalej 
konala štátna polícia.

VEREJNÝ ŽIVOT

Z Á H R A D K Á R

Koncom júna: 
Dni obce v Rohovciach

V Rohovciach sa aj tento rok 
začnú prázdniny veľkým štý-
lom, keďže 28. a 29. júna sa 
uskutočnia Dni obce. V piatok 
popoludní očakáva záujemcov 
na miestnom športovom ihris-
ku súťaž vo varení, futbalový 
zápas a skákací hrad. Neza-

budnite si ani bežeckú obuv, 
keďže už po 9. raz sa uskutoč-
ní bežecká súťaž Rohovčanské 
horúce tri míle. Podujatie na 
druhý deň pokračuje pred kul-
túrnym domom, kde sa o dob-
rú náladu postarajú aj kapely 
Rock Fanatic a Csavargók.
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V máji odštartoval spoločný projekt Rakúska a Slo-
venskej republiky, ktorý má za cieľ vytvorenie pod-
mienok pre ekologicky zmysluplné a trvalo udrža-
teľné riadenie tokov odpadov. Vypracovávajú sa 
koncepcie pre nadregionálne zberné miesta a má 
sa zlepšiť triedenie odpadu v obytných útvaroch. 
RE-USE sa má zaviesť celoplošne a na nadnárod-
nej úrovni.
V projektových regiónoch sa má zvyšovať miera 
opätovného využívania a recyklácie, aby sa tým 
prispelo k zmenšeniu vplyvov na životné prostredie.
Súčasné plány hospodárenia s odpadom sa skú-
majú z hľadiska zlepšení presahujúcich zákonom 
stanovenú úroveň a tým zúčastneným regiónom, 
ktoré ešte nemajú žiadne plány odpadového hospo-
dárstva sa dá k dispozícii zodpovedajúce know-how 
na ich vypracovanie. Kvôli rôznym ľudským zdrojom 
a odlišnému časovému manažmentu pri prevzatí sa 

nebudú odpady na zberných miestach napriek jed-
notným pravidlám zberu triediť rovnako dobre. Ten-
to skutočný stav sa analyzuje a vyhodnocuje a tiež 
sa zisťujú bariéry a prekážky zvyšovania presnosti 
separovania. Na základe týchto výsledkov budú 
vypracované a v pilotných projektoch realizované 
zlepšovacie opatrenia. Cielenými školeniami, novo 
vypracovanými podkladmi a optimalizáciou proce-
sov pri preberaní sa zlepší separovanie. Výsledky 
analýz sú rozhodujúce pre vypracovanie zlepšova-
cích opatrení pre triedenie a kontrolu ich účinnosti.
U tých materiálov, ktoré sa ešte nedodávajú na 
zhodnotenie sa testujú alternatívne materiálové a 
energetické zhodnotenia, aby sa zvýšila miera zu-
žitkovateľnosti. Súčasné optimalizované, príp. novo 
zamýšľané spôsoby zhodnocovania sa v rámci 
partnerstva vyhodnotia pomocou ekobilancie, aby 
sa zrealizovalo ekologicky optimalizované odpa-
dové hospodárstvo. Výsledky týchto prác sa zhrnú 
a vypracuje sa informačný materiál, ako aj školiace 
materiály na cezhraničnú realizáciu. K rozširovaniu 
dochádza cez internetovú platformu, ako aj cez se-
mináre.
Projekt partnery: BMV, FH, FB, AWS, CKV, TT SK.

ODŠTARTOVAL  
SPOLOČNÝ  
RAKÚSKO-SLOVENSKÝ  
PROJEKT
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Samospráva obce Hamuliakovo 
Vás srdečne pozýva na 

DNI OBCE 
21. – 22. jún 2019

 
 

21. jún 2019 – piatok
 

17.30  Svätá omša v Kostole sv. Kríža
18.30  Pietny akt pri Pamätníku padlých hrdinov a

spomienka na 75. výročie deportácie Židov z Hamuliakova                      
 Sprievodné aktivity: futbalový a volejbalový turnaj 

na miestnom futbalovom ihrisku
 

 22. jún 2019 – sobota
 

16.00 Slávnostné otvorenie obecných osláv
Vystúpenie mažoretiek 

Príhovor starostky obce a starostov družobných obcí
16.30  Vystúpenie detí z MŠ a ZŠ             

17.00  Program pre deti – Šašo Jaro
17.45  Prvosienka – detský folklórny súbor

18.15  Malé Dvorníky – spevácky zbor 

19.00 Skupina Steps

20.00  Hollósy Band

21.30  Kis Grófo (HU)
22.30 - 02.00 Hollósy Band


